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Protokół Nr VI/19 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 22 lutego 2019 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 15 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Nieobecni Radni na sali narad K. Korczyński i G. Buczek. 

Przewodnicząca Rady Powiatu pogratulowała Pani Annie Górzyńskiej 
nauczycielce ZPE-T w Bobrowie za zajęcie I miejsca w plebiscycie „Nauczyciel na 
Medal” w Powiecie Drawskim oraz zdobycie 10 miejsca w Województwie 
Zachodniopomorskim i życzyła dalszych sukcesów zawodowych. 

Głos zabrała Pani Anna Górzyńska, która podziękowała za wyróżnienie i coraz 
efektywniejszą współpracę z Powiatem Drawskim.    

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
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Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad VI sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu 

a) z IV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  16.01.2019 r. 

b) z nadzwyczajnej V sesji Rady Powiatu z dnia 01.02.2019 r.  

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 155. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Ocena warunków wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży podczas ferii 
zimowych – druk nr 169. 

9. Sprawozdanie starosty Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku za rok 2018 - druk nr 94. 

10. Sprawozdanie z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko 
Pomorskie w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. 
St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim zadań powiatowej biblioteki 
publicznej – druk nr 113 
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11. Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków 
finansowych Warsztatów Terapii Zajęciowej w Czaplinku za rok 2018 – 
druk nr 146. 

12. Analiza sytuacji życiowej kombatantów i osób represjonowanych za rok 
2018 – druk nr 144. 

13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2017 - 2025 –  
druk nr 122; 

b) założenia Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 2 w Drawsku 
Pomorskim – druk nr 147; 

c) założenia Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego w drawsku 
Pomorskim –  druk nr 148; 

d) tryb udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Powiat 
Drawski oraz tryb kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania   
– druk nr 149; 

e) wyrażenia stanowiska Rady Powiatu Drawskiego – druk nr 153; 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

15. Komunikaty i sprawy różne.  

16. Zakończenie sesji. 

 
Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z IV sesji Rady 
Powiatu Drawskiego w dniu 16.01.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z IV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 16.01.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Na salę narad wszedł Radny K. Korczyński. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z IV sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 16.01.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z IV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
16.01.2019 r.  
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

przyjęcia protokołu z nadzwyczajnej V sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 
01.02.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z nadzwyczajnej V sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 01.02.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z nadzwyczajnej V sesji Rady Powiatu 
Drawskiego z dnia 01.02.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z nadzwyczajnej V sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
01.02.2019 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Natomiast w związku ze złożoną przez 
Wiceprzewodniczącego interpelacją w sprawie likwidacji gabinetu lekarza rodzinnego 
MSWiA poinformował, że od dnia 1 kwietnia w szpitalu w Drawsku Pomorskim 
zostanie uruchomiony POZ, który docelowo będzie zatrudniać 4 lekarzy.   

  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 
 
Pan Radny J. Kozłowski zapytał się, czego dotyczy aneks do umowy dotyczący 

publicznego transportu zbiorowego w pkt. 9 sprawozdania.  
 
Następnie Pan Radny Z. Chołuj stwierdził, że w sprawozdaniu nie ujęto 

dofinansowania ZSP przez gminę Kalisz Pomorski w kwocie 100 tysięcy złotych oraz  
pokrycia wynagrodzenia w miesiącach grudzień i styczeń przez gminę w wysokości 
24 535 i 45 groszy, jak również zapewnienie wypłacenia 13 pensji w kwocie 4938 
złotych i 36 groszy. Na koniec dodał, że w ubiegłym roku dofinansowanie gminy 
Kalisz Pomorski wyniosło także około 101 000 złotych. W związku z tym poprosił  
o zaakcentowanie powyższych kwot w sprawozdaniu Starosty. 

 
Pan Radny C. Turczyk zapytał się, czy w związku z wydaną monografią rzeki 

Drawy przez Pana doktora Mieczkowskiego jest możliwość jej obejrzenia na 
dzisiejszej sesji Rady Powiatu. Poprosił, także o przedstawienie zawartych umów 
medialnych, w tym porównaniu wydatków i charakterystyki instytucji, które 
prowadziły promocje w minionej i obecnej kadencji. Zapytał, również o możliwość 
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wglądu w protokoły z likwidacji środków trwałych uległych zużyciu szpitala  
w Drawsku Pomorskim. 

 
Pan Starosta S. Cybula odpowiedział, że Powiat Drawski zażądał uczestnictwa 

przedstawicieli Starostwa w czynnościach likwidacji środków trwałych. Protokoły do 
wglądu znajdują się w Wydziale Zdrowia i Spraw Społecznych, przy czym Zarząd 
przyjął i zatwierdził. W przypadku podpisanych umów medialnych zmniejszono 
koszty o prawie 80 tysięcy złotych rocznie. Wspomniana monografia jest dostępna  
w Wydziale Promocji. Natomiast wymienione przez Radnego Z. Chołuja kwoty 
dofinansowania zostaną oczywiście uwzględnione w budżecie powiatu. Odnosząc się 
do pkt. 9 sprawozdania Starosty z prac Zarządu z dnia 9 stycznia 2019 powiedział, że 
z chwilą utworzeniu spółki wspólnicy zadeklarowali, że w przypadku nierentownych 
tras będą wypłacane rekompensaty, dlatego też na dzień dzisiejszy zdecydowano się 
wypłacić rekompensaty, aby utrzymać płynność finansową dla prawidłowego 
funkcjonowania.  

 
Pan Radny J. Kozłowski zapytał się, czy zmieniono zasady wypłacania 

rekompensat.  
 
Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk powiedział, że został zlecony 

audyt wewnętrzny, który ma potrwać do końca lutego i wtedy dopiero będzie można 
potwierdzić kwoty rekompensat. Natomiast aneks dotyczył jedynie zaliczkowego 
wypłacenia 200 tysięcy złotych dla zapewnienia prawidłowego funkcjonowania 
spółki.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do 

sprawozdania? 
 
Pan Radny M. Tobiszewski zapytał się, czy są prowadzone rozmowy w celu 

pozyskania nowych udziałowców.    
 
Pan Starosta S. Cybula poinformował, że gmina Kalisz Pomorski 

wypowiedziała udziały w spółce i w związku z tym w trybie pilnym zwołano Walne 
Zgromadzenie udziałowców. Problemem stanowią ciągle zgłaszane nowe oczekiwania 
i propozycje. Nawet w momencie dojścia do konsensusu przez obie stron, przy 
kolejnym spotkaniu warunki poprzednio uzgodnione zostają modyfikowane przez 
gminę Kalisz Pom.  

 
Pan Radny C. Turczyk zapytał, jakie osoby zasiadają w Radzie Nadzorczej 

spółki z Powiatu Drawskiego. 
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Pan Starosta S. Cybula przypomniał, że udziałowcy spotykają się, aby 

podejmować najważniejsze decyzje w spółce np. dotyczące zakupu taboru.  
Pan W. Włodarczyk dodał, że Rada Nadzorcza składa się z 3 osób,  

a Przewodniczącą jest Pani Mecenas K. Potocka. Nadmienił, że oprócz gminy Kalisz 
Pomorski wszyscy udziałowcy na dzień dzisiejszy uregulowali wszystkie należności 
związane z Kontraktem Samorządowym dotyczące zakupu taboru i spłaty raty zakupu 
kapitału majątku przy tworzeniu się spółki, a należności gminy wobec spółki sięgają 
230 tysięcy złotych. 

 
Pan C. Turczyk zapytał skąd pochodzi Pani K. Potocka. 
 
W odpowiedzi Pan W. Włodarczyk powiedział, że Pani K. Potocka jest 

mieszkanką Powiatu Drawskiego. 
 
Pani Radna H. Samek podkreśliła, że chociaż gmina Kalisz Pomorski jest 

udziałowcem spółki, to ilość kursów jest nieadekwatna do ilości kursów w gminach, 
które nie są jej udziałowcami. 

 
Pan W. Włodarczyk powiedział, że na pierwszym spotkaniu udziałowców 

głosowano jedynie nad sfinansowaniem Kontraktu Samorządowego odnośnie zakupu 
taboru dla spółki. Przy czym udziały pierwotnie miały być zwiększone do wysokości 
85% dofinasowania ze środków unijnych. Zaznaczył, że gmina Kalisz Pomorski 
wypowiedziała udziały, dlatego też nie podjęto żadnych rozmów dotyczących tras  
i ilości połączeń. Rozwiązano jedynie kursy międzygminne w związku z likwidacją 
gminy Ostrowice. Tym samym nie wprowadzono żadnych nowych zapisów do 
podpisanego wcześniej kontraktu, a zapisane trasy nie uległy zmianie. 

 
Pan Starosta S. Cybula oznajmił, że poprzedni Etatowy Członek Zarządu 

Powiatu Drawskiego, a obecnie Burmistrz Kalisza Pomorskiego osobiście podpisał się 
pod kontraktem z ramienia Starostwa, a na dzień dzisiejszy wypowiada udziały  
w spółce. 

 
Głos zabrał Pan Wiceprzewodniczący K. Korczyński odnosząc się do  

pkt 3 sprawozdania poprosił o informacje, jakie na spotkaniu przyjęto rozwiązania dla 
pacjentów dotyczące podstawowej opieki medycznej w związku z likwidacją gabinetu 
lekarza rodzinnego MSWiA.  

 
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że w trakcie zorganizowanego spotkania 

zapadły ustalenia, aby obsługę Podstawową Opiekę Zdrowotną zapewniła spółka 
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Szpitale Polskie, dlatego zatrudniono 4 lekarzy, którzy będą od 1 kwietnia świadczyć 
tego typu usługi w ramach POZ.  

 
Pan Radny M. Banaszek zapytał, czy możliwe jest utworzenie linii autobusowej 

dla uczniów ze Świerczyny dojeżdżających do szkoły w Powiecie Wałeckim i czy 
Powiat Drawski praktykuje takie przewozy na własny koszt. 

 
Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk powiedział, że w najbliższym 

czasie ma dojść do spotkania z Zarządami sąsiednich powiatów w sprawie możliwości 
utworzenia linii między określonymi gminami, lecz jeżeli trasy takie okażą się 
nierentowne, to udziałowcy spółki musieliby sami wykładać własne środki dla 
zapewnienia utrzymania takich tras. Natomiast w przypadku Powiatu Wałeckiego to 
Wałcz powinien być zainteresowany uruchomieniem takiej trasy dla własnych 
uczniów.  

 
Na koniec Pan Radny Z. Dudor poprosił o zakończenie dyskusji dotyczącej 

spółki PKS Złocieniec do czasu otrzymania sprawozdania z działalności za 2018 rok. 
Dodał, że jest to podmiot, który ma spełniać nie tylko misję społeczną, ale również 
opierać się o zasady wolnorynkowe.         

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do 

sprawozdania? 
    
Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.   

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrała Pani Wiceprzewodnicząca B. Głowacka, która złożyła interpelację 
dotyczącą możliwości bezpłatnego dostępu do lekarzy specjalistów dla członków  
i podopiecznych organizacji kombatanckich w Powiecie Drawskim, a także  
3 zapytania. Pierwsze dotyczące wystąpienia gminy Kalisz Pomorski ze spółki PKS 
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Złocieniec, a mianowicie odpowiedzi w jakim zakresie zagrożona jest płynność 
finansowa funkcjonowania spółki, zagrożenia prawidłowości realizacji projektu 
unijnego, zamierzeń powiatu w zakresie przyjęcie udziałów planowanych rekompensat 
dla spółki i planów rozwoju spółki. Drugie dotyczące porozumienia Powiatu 
Drawskiego z gminą Złocieniec w zakresie obsługi Wydziału Komunikacji 
 i Transportu w Złocieńcu i rozwiązania umowy najmu dla pomieszczeń Wydziału 
Komunikacji i Transportu w Złocieńcu z Zakładem Gospodarki Mieszkaniowej. Tym 
samym  odpowiedzi w zakresie zapisów porozumienia, przyczyn rozwiązania bez 
konsultacji z Burmistrzem Złocieńca i planów rozwiązań w zakresie funkcjonowania 
wydziału. Trzecie zapytanie dotyczy szczegółów porozumienia z gminą Złocieniec 
dotyczące bieżącego utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy Złocieniec 
 i niewystarczającej dotacji dla zabezpieczenia realnych kosztów dla bieżącego 
utrzymania dróg w gminie w budżecie Powiatu Drawskiego.   

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 8, 9 i 10 do protokołu. 
 
Głos zabrał Pan Radny Z. Chołuj, który upoważniony przez Burmistrza i Radę 

Miejską w Kaliszu Pomorskim odczytał projekt uchwały w sprawie zapewnienia 
środków na funkcjonowanie oddziału PUP w Kaliszu Pom. 
 

  
Głos zabrała Pani Radna G. Polak, która złożyła interpelację dotyczącą  

interwencji do ZZDW w sprawie remontu drogi wojewódzkiej 177 na odcinku Sośnica 
– Studniczka, a także pozyskanie informacji dotyczące przebudowy drogi 
wojewódzkiej 163 i 177 na odcinku od przejazdu kolejowego w Czaplinku do Doliny 
Pięciu Stawów, gdyż stan techniczny tych dróg stwarza realne zagrożenie w ruchu 
drogowym. Pani Radna wycofała również wniosek o powołanie Komisji Statutowej  
i skierowała zapytanie odnośnie etapu na jakim jest udrożnienie drogi na odcinku 
Łysinin – Ostroróg.  

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący K. Korczyński złożył interpelację w sprawie 
zamontowania sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniach ulic Piłsudskiego i Chrobrego 
oraz Pocztowej i Piłsudskiego w Drawsku Pomorskim. 

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Pan Radny M. Krężel podziękował Radnym oraz Zarządowi za poważne 
podejście do spraw bezpieczeństwa w ruchu drogowym i w odpowiedzi na złożoną 
interpelację poprosił Pana Starostę S. Cybulę o przejrzenie dokumentacji technicznej 
do projektu ulicy Wałeckiej i znajdujących się tam przejść dla pieszych.  
 

Głos zabrała Pani Radna H. Samek, która omówiła problemy mieszkańców 
gminy w związku z likwidacją oddziału Powiatowego Urzędu Pracy w Kaliszu 
Pomorskim. Złożyła również wniosek Sołtysa Pomierzyna o remont chodnika od 
skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą powiatową w stronę w stronę Giżyna  
w miejscowości Pomierzyn na odcinku 150 metrów. 

 
Treść wniosku Sołtysa Pomierzyna stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Pan Radny R. Kurzątkowski złożył wniosek o założenie Młodzieżowej Rady 

Powiatu, której forma prawna gwarantowana jest prawie samorządowym.  
 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu przychyliła się do wniosku Radnego  

R. Kurzątkowskiego. 
 

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który poprosił o sprecyzowanie 
odpowiedzi na interpelację w sprawie współpracy i formy pomocy Zarządu Powiatu 
dla Szpitali Polskich.  
 

Kolejno głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który złożył interpelację  
dotyczącą rozszerzenia odpowiedzi na interpelację Radnego K. Korczyńskiego  o 
wykonanie remontu drogi krajowej nr 20 na odcinku od ronda w Drawsku Pomorskim 
do Suliszewa, gdyż przebudowa tej drogi jest przesuwana w czasie od 2 lat. 
 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 
W związku z podjętym tematem likwidacji oddziału zamiejscowego PUP  

w Kaliszu Pan Radny Z. Dudor przedstawił statystyki zawarte w informacji dotyczącej 
braku zasadności funkcjonowaniu powyższej filii.   

 
Treść informacji  dotyczącej braku zasadności funkcjonowania filii stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 

 
Głos zabrał Pan Radny M. Banaszek złożył wniosek w sprawie możliwości 

założenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Wierzchowie. 
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Pani Radna H. Samek uznała, że skoro zabezpieczono środki na 
funkcjonowanie filii PUP w Kaliszu Pomorskim, to należy skorzystać z tych pieniędzy 
i zapewnić dostęp do tej placówki, przede wszystkim dla dobra mieszkańców. 

 
Pan Radny Z. Chołuj poprosił o wytłumaczenie zwrotu „negatywnie wpływa na 

mobilność osób bezrobotnych”. 
 
Pan Radny Z. Dudor odpowiedział, że oznacza to brak chęci osób bezrobotnych 

do podjęcia pracy poza miejscem zamieszkania.  
 
Głos zabrał Pan Dyrektor PUP w Drawsku Pomorskim H. Andrałojć, który 

powiedział, że mieszkańcom przedstawiane różne oferty pracy poza Kaliszem 
Pomorskim, lecz niestety osoby te odmawiały podjęcia zatrudnienia ze względu na 
brak możliwości dojazdu. Podkreślił, że w tych wioskach nie powstaną miejsca pracy 
dla tych osób i dodał, że większość tych bezrobotnych mieszka przy drogach 
krajowych, czy wojewódzkich. Tym samym PUP chciałby zachęcić te osoby do 
większej mobilności, aby podjąć pracę poza miejscem zamieszkania. 

 
Pani Radna B. Głowacka zapytała Pana Dyrektora H. Andrałojcia, czy  

w sytuacji zapewnienia środków na funkcjonowanie filii przez gminę możliwe jest 
pozostawienie tego oddziału w Kaliszu Pomorskim? 

 
Pan Dyrektor H. Andrałojć stwierdził, że kwestie finansowe nie były 

wyznacznikiem do zamknięcia filii PUP w Kaliszu Pomorski, a osobom bezrobotnym 
profesjonalną obsługę zapewni PUP w Drawsku Pomorskim, gdyż jedynie tam będzie 
możliwe przeprowadzenie szkoleń i pomoc pracownika specjalizującego się 
doradztwem zawodowym. Nadmienił, że filie w Połczynie Zdroju, Nowogardzie, czy 
Szczecinku obsługują ponad 2 razy więcej osób niż w Kaliszu Pom.  

 
Pani Radna B. Głowacka zgłosiła propozycje przeniesienia PUP z Drawska 

Pom. do Kalisza Pom. 
 
Pan Wicestarosta M. Nagórski, również odniósł się do przełożonej Radzie 

Powiatu informacji i podkreślił, że w Polsce istnieją województwa na terenie, których 
nie ma ani jednej filii, czy oddziału, a w powiecie drawskim funkcjonują 2 filie  
i 1 oddział.   

 
Ponownie głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który w trybie wniosku 

zaproponował, aby podjęto rozmowy i konsultacje w celu rozwiązania zaistniałej 
sytuacji.  
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Pan Starosta S. Cybula poprosił o zabranie głosu w tej sprawie Pana Dyrektora 

PUP H. Andrałojcia.   
 
Pan Dyrektor H. Andrałojć przypomniał, że podjęcie działań zmierzających do 

likwidacji oddziału rozpoczął się kilka lat temu i toczyły się rozmowy z poprzednim 
Starostą S. Kuczyńskim, który również zgadzał się z przedstawianymi argumentami,  
a jedynym problemem były zbliżające się wybory.  

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
złożyć interpelację? 

  
Nikt z Radnych żadnych interpelacji, wniosków i zapytań więcej nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Głos zabrał Pan Burmistrz Złocieńca K. Zacharzewski, który podziękował Pani 
Radnej B. Głowackiej za złożenie interpelacji i wniosków, które dotyczą Złocieńca  
i były poruszane na sesji Rady Gminy. Poprosił o prowadzenie rozmów  
z zainteresowanymi stronami, czy podmiotami przed podejmowaniem decyzji, gdyż 
 o zerwaniu umowy dzierżawy pomieszczeń Wydziału Komunikacji i Transportu, czy 
zmianach personalnych w Powiatowej Radzie Zatrudnienia i Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku dowiedział się za pośrednictwem portalu internetowego lub osób trzecich. 
Nadmienił, że miasto Złocieniec chce być ważnym partnerem w rozmowach 
dotyczących istotnych spraw dla regionu. Dlatego ponownie wystosował apel do 
Zarządu Powiatu, aby rozmawiać z zainteresowanymi stronami, aby nie dochodziło do 
niepotrzebnych konfliktów i insynuacji.   

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula potwierdził, że rozmowy były prowadzone, 
ale nie padła żadna deklaracja ze strony Powiatu Drawskiego dotycząca zwiększenia 
dotacji na bieżące utrzymanie dróg w gminie Złocieniec, gdyż niestety na dzień 
dzisiejszy powiat musi wygospodarować i zabezpieczyć 1,5 mln złotych, aby możliwe 
było bieżące funkcjonowanie. Zmiany w składzie Powiatowej Rady Zatrudnienia 
wynikają z nowych przepisów, które narzucają, aby spoza Powiatu Drawskiego 
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znalazły się jedynie 2 osoby, a nie jako to było wcześniej wszyscy Wójtowie 
 i Burmistrzowie gmin powiatu drawskiego. Raz jeszcze zaakcentował, że Powiatowe 
Urzędy Pracy mają za zadanie aktywizować osoby bezrobotne, a nie wypłacać jedynie 
zasiłki, dlatego uznał, że wprowadzenie nowych członków pozwoli rzucić nowe 
spojrzenie na działania i zadania Powiatowej Rady Rynku Pracy. W związku z tym 
powołano Burmistrza Drawska Pom. i Czaplinka. Natomiast przedstawicielem 
Złocieńca jest Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk, który jednocześnie jest 
Przewodniczącym Powiatowej Rady Rynku Pracy. W przypadku Komisji 
Bezpieczeństwa  i Porządku powołano Komendanta Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Drawsku Pomorskim, gdyż poprzednio przez 3 kadencje funkcję tą pełnił 
Komendant Straży Pożarnej w Złocieńcu. 

W sprawie zerwania umowy dzierżawy pomieszczeń dla Wydziału 
Komunikacji i Transportu w Złocieńcu wypowiedział się Pan W. Włodarczyk, który 
powiedział, że Starostwo poniosło koszty w wysokości 25 tysięcy złotych w ciągu 2 
lat i w międzyczasie nie przeprowadzono żadnych inwestycji w tym miejscu, aby 
doprowadzić ten obiekt do stanu użyteczności, dlatego Powiat Drawski był 
zobligowany do wypowiedzenia tej umowy. Przypomniał, że wszelkie koszty 
funkcjonowania wydziału na dzień dzisiejszy obciąża Powiat Drawski, chociaż 
wcześniej część kosztów ponosiła gmina Złocieniec. 

Raz jeszcze Pan Burmistrz Złocieńca K. Zacharzewski poprosił  
o przeprowadzanie rozmów przed podejmowaniem decyzji, na których będzie  
w przyszłości opierała się współpraca. 

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który ponowił stanowisko, aby strony 
traktowały się po partnersku, gdyż rozmowa i dialog są wyłącznie właściwą formą 
współpracy. 

Pan Starosta S. Cybula przypomniał, że po zakończeniu prowadzonych rozmów 
z gminą Złocieniec, władze nie zgłaszały żadnych istotnych spraw, które nie zostały 
rozwiązane. Na koniec Starosta odniósł się do interpelacji Radnej H. Samek w sprawie 
budowy chodnika w miejscowości Pomierzyn. Natomiast wszystkie odpowiedzi na 
interpelacje będą przekazane w formie pisemnej.   

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali osób głosu nie zabrał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zarządziła 10 minutową przerwę. 
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Punkt 7 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  
z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są 
sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między 
sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę 
Polak  – Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju i przedstawienie 
sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że komisja odbyła jedno posiedzenie między sesjami. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie materiały i projekty uchwał na sesje.  
W związku z wnioskiem Pani B. Głowackiej członkowie Komisji wypracowali 
stanowisko, że posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju będą odbywały 
się w poniedziałki o godzinie 13, a w wyjątkowych sytuacjach w ustalonym wcześniej 
dniem tygodnia. Natomiast czas i dzień posiedzeń sesji Rady Powiatu pozostaje bez 
zmian.    
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej – Henryka Szretę i złożenie sprawozdania. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna między sesjami odbyła jedno posiedzenie w dniu 
10 lutego. Przeanalizowano i pozytywnie zaopiniowano sprawozdanie z działalności 
rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Czaplinku za rok 2018, a wyjaśnienie udzielał Pan Dyrektor K. Ignacak. Komisja ze 
zrozumienie odniosła się do dążenia Dyrektora do zagospodarowania przez WTZ-y 
niewykorzystanego pomieszczenia. Projekty uchwał w sprawie założenia Branżowej 
Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 2 i założenia Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego 
w Drawsku Pomorskim zostały pozytywnie zaopiniowane. W sprawach bieżących 
negatywnie rozpatrzono wniosek Pani Radnej B. Głowackiej.  

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu  
21 lutego 2019 roku. W posiedzeniu brała udział Pani Dyrektor  Powiatowej Stacji 
Sanitarno – Epidemiologicznej A. Orlińska, Inspektor Wydziału Organizacyjnego  
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M. Katuszonek, J. Joeks – Budzyńska Kierownik Kancelarii PCPR, W. Gadzińska 
Podinspektor w Wydziale Zarządzania Kryzysowego oraz Starosta Drawski S. Cybula, 
Wicestarosta M. Nagórski, Z. Dudor Członek Zarządu. Omówiono Sprawozdanie 
Starosty Drawskiego z Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2018, analizę sytuacji 
życiowej kombatantów i osób represjonowanych oraz akcje „Bezpieczne Ferie 2019”, 
Powiatowy Program Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych. Projekty uchwał 
zostały pozytywnie zaopiniowane przez członków komisji.          

    
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że komisja odbyła 2 posiedzenia między sesjami, w tym wyjazdowe  
w dniu 5 lutego. Wizytowano ZPE-T w Bobrowie, MOW Czaplinek oraz ZSP  
w Czaplinku. Dyrektorzy sposób i zasady funkcjonowania jednostek. Zgłoszono 
wnioski do realizacji. Na drugim posiedzeniu przeanalizowano i pozytywnie 
zaopiniowano sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków 
finansowych Warsztatów Terapii Zajęciowej w Czaplinku za rok 2018, sprawozdanie 
z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie w sprawie 
powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy w Drawsku Pomorskim zadań 
powiatowej biblioteki publicznej, sprawozdanie z sytuacji finansowej placówek 
oświatowych. Wszystkie projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane.    

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

          Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest ocena warunków 
wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży podczas ferii zimowych.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Dyrektor  Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej A. Orlińska o przedstawienie informacji.  
 
Głos zabrała Pani Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej 

A. Orlińska, która powiedziała, że zgodnie z przepisami Ustawy o Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej organy inspekcji posiadają kompetencje do nadzoru nad 
warunkami higieny w placówkach wypoczynku dzieci i młodzieży. Do zakresu 
działania w dziedzinie bieżącego nadzoru sanitarnego należy ocena przestrzegania 



16 
 

przepisów określających wymagania higieniczne i zdrowotne w ośrodkach 
wypoczynkowych dotyczące higieny pomieszczeń i wymagań w stosunku do sprzętu 
używanego w ośrodkach wypoczynkowych. Zadania te realizowane były w formie 
okresowych kontroli. Działania realizowane są w zakresie higieny dzieci i młodzieży, 
higieny żywienia, żywności i przedmiotu użytku, higieny komunalnej i w zakresie 
epidemiologii.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 
Punkt 9 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Starosty Drawskiego  
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2018. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Podinspektor w Wydziale 

Zarządzania Kryzysowego Wiolettę Gardzińską o przedstawienie sprawozdania.  
 
Głos zabrała Pani Podinspektor w Wydziale Zarządzania Kryzysowego  

W. Gardzińska, która powiedziała, że sprawozdanie zawiera informacje z 4 odbytych 
posiedzeń Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dotyczących oceny zagrożeń 
 i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu, w tym w ruchu drogowym i nad wodą. 
Omówiona została również była sytuacja realizacja programu przestępczości 
 i porządku publicznego w Powiecie Drawskim.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 
Punkt 10 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z realizacji 
porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie w sprawie powierzenia 
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Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim 
zadań powiatowej biblioteki publicznej.   

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Dyrektor Centrum Kultury  

w Drawsku Pomorskim Jolantę Pluto-Prądzyńską o przedstawienie sprawozdania.  
 
Głos zabrała Pani Dyrektor Centrum Kultury w Drawsku Pomorskim Jolanta 

Pluto-Prądzyńska, która powiedziała, że Drawska Biblioteka realizuje porozumienie 
pomiędzy Powiatem Drawskim, a Gminą Drawsko Pomorskie. Zakres tych działań 
oparty jest o ustawę o bibliotekach. Drawska Biblioteka przeprowadza konsultacje  
z kierownikami bibliotek gminnych. Funkcjonowanie biblioteki jest wysoko oceniane 
w województwie zachodniopomorskim. Zadania to przede wszystkim organizowanie 
szkoleń dla pracowników bibliotek gminnych oraz dokształcanie, organizacja spotkań 
autorskich, spotkań teatralnych, zakup literatury. Biblioteka skorzystała  
z dofinansowania w ramach programu dotacyjnego „Niepodległa” w wysokości 
18 100 złotych. Dzięki, któremu wydano książkę autorstwa Pana Jarosława 
Leszczełowskiego „Ziemia Drawska – Historie Niezwykłe”. W roku 2018 zakupiono 
dostęp do platformy LEGIMI, dzięki czemu czytelnicy powiatu drawskiego uzyskali 
bezpłatny dostęp do kilkudziesięciu tysięcy tytułów książek w postaci ebooków  
i audiobooków.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z działalności 
rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Czaplinku za rok 2018.   

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Dyrektora Zespołu Placówek 

Edukacyjno-Terapeutycznych w Bobrowie Krystiana Ignacaka o przedstawienie 
sprawozdania.  

 
Głos zabrał Pan Dyrektor Zespołu Placówek Edukacyjno-Terapeutycznych  

w Bobrowie K. Ignacak, który powiedział, że zgodnie z §21 ust.1 rozporządzenia 
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Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej z dnia 25 marca 2004 r. w sprawie 
warsztatów terapii zajęciowej jednostka prowadząca warsztat składa powiatowi roczne 
sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych 
warsztatu w terminie do 1 marca następnego roku. Grupą docelową są osoby 
 z orzeczeniem o niepełnosprawności umiarkowanej - znacznej, a  głównym 
założeniem jest uzawodowienie tych  osób, czyli wprowadzenie ich na rynek pracy. 
Wszystkie pracownie obłożone na 100%.      

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
Punkt 12 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest analiza sytuacji życiowej 
kombatantów i osób represjonowanych za rok 2018. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Inspektor w Wydziale 

Organizacyjnym Małgorzatę Katuszonek o przedstawienie informacji.  
 
Głos zabrała Pani Inspektor w Wydziale Organizacyjnym Małgorzata 

Katuszonek, która powiedziała, że konieczność przeprowadzenia analizy wynika  
z ustawy o kombatantach oraz niektórych osobach będących ofiarami represji 
wojennych i okresu powojennego, a także uchwały Rady Powiatu w sprawie 
współpracy Powiatu Drawskiego ze środowiskami kombatanckimi w zakresie 
realizacji opieki zdrowotnej i socjalnej nad kombatantami. Obecnie na terenie powiatu 
drawskiego działa 8 związków/kół skupiających prawie 349 kombatantów, sybiraków 
i inwalidów wojennych oraz podopiecznych wdów i wdowców po tych osobach. 
Organizacje kombatanckie korzystają ze wsparcia finansowego udzielanego przez 
Urząd do Spraw Kombatantów i osób Represjonowanych w Warszawie. Starosta 
Drawski od lat organizuje spotkania integracyjne. W 2018 roku odbyły się 2 takie 
spotkania, które odbyły się 30 sierpnia nad jeziorem Ostrowiec. Zorganizowane 
zostało z okazji Międzynarodowego Dnia Pokoju i Dnia Weterana. Natomiast drugie 
odbyło się 13 grudnia 2018 r. w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Drawsku 
Pomorskim. Miejskie i Gminne Ośrodki Pomocy Społecznej wpierają organizacje 
kombatanckie poprzez różne formy pomocy. Na koniec dodała, że Związki 
Kombatanckie bardzo chwalą sobie współpracę w władzami powiatu.      
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 
Punkt 13 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2017-2025. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Iwonę Joeks-Budzyńską 

Kierownika Kancelarii PCPR w Drawsku Pomorskim o komentarz.  
 
Głos zabrała Pani Kierownik Kancelarii w PCPR I. Joeks-Budzyńska, która 

powiedziała, że w związku z planowanym utworzeniem spółdzielni socjalnej przez 
fundację Partnerstwo dla Rozwoju i stowarzyszenie Pomocy Dzieciom, Młodzieży  
i Osobom Niepełnosprawnym Intelektualnie i Ruchowo oraz Autyzmem „Zrozumieć 
Nas” w ramach „Programu Wyrównywania różnic między regionami III” w 2019 roku 
wprowadza się zmiany w Powiatowym Programie Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2017-2025, w celu strategicznym 2: Aktywizacja 
edukacyjna i zawodowa osób niepełnosprawnych, w celu operacyjnym: Aktywizacja 
zawodowa osób niepełnosprawnych, działanie: podejmowanie działań zmierzających 
do utworzenia WTZ, ZAZ oraz we wskaźnikach: utworzenie WTZ, ZAZ poprzez 
dodanie po przecinku „spółdzielni socjalnych i innych podmiotów ekonomii 
społecznej”. Zasadne jest dokonanie zmian w celu dostosowania powyższych 
programów do siebie.          

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Działań 
na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2017-2025.  
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VI/36/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2017-
2025.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 2 w Drawsku 
Pomorskim.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że przedstawiony 

projekt uchwały dotyczy powołania Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 2  
w Drawsku Pomorskim, której uczniowie będą głównie absolwenci Szkoły 
Podstawowej Specjalnej W Drawsku Pomorskiej. Szkoła będzie wchodzić w strukturę 
ZPET w Bobrowie. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zapytał co się stanie ze Szkołą Specjalną 
w Drawsku Pomorskim.  

 
W odpowiedzi Pani Naczelnik I. Krężołek powiedziała, że szkoła mieszcząca 

się w Drawsku Pomorskim nie przeprowadziła od 2 lat naboru. W tej chwili uczy się 
klasa 3, która zakończy swoje kształcenie w czerwcu. Szkoła może nadal prowadzić 
takie kształcenie, lecz nastąpi jej naturalne wygaśnięcie. W przypadku Branżowej 
Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 2, której dotyczy ta uchwała większość uczniów będą 
stanowić uczniowie ze Szkoły Podstawowej Specjalnej przy ulicy Seminaryjnej  
w Drawsku Pomorskim i będzie kontynuacją kształcenia tych dzieci w tym samym 
miejscu i z tym samymi nauczycielami.   

 
Na tym Pani Naczelnik I. Krężołek zakończyła swoją wypowiedź.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 2 w Drawsku 
Pomorskim. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VI/37/2019 w sprawie założenia Branżowej Szkoły I Stopnia 
Specjalnej nr 2 w Drawsku Pomorskim. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie założenia Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego w Drawsku Pomorskim.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że projekt uchwały 

dotyczy utworzenia 4 letniego Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego. To 
całkowicie nowa oferta dla młodzieży ze szczególnymi potrzebami edukacyjnymi,  
a mianowicie osób z autyzmem, zespołem Aspergera i niepełnosprawnościami 
sprzężonymi. Szkoła ta również będzie wchodziła w skład ZPE-T w Bobrowie. 
Natomiast siedzibę będzie miała w budynku obecnego Liceum w Drawsku Pomorskim 
przy ulicy Złocienieckiej 25.    

 
Na tym Pani Naczelnik I. Krężołek zakończyła swoją wypowiedź.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
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Nikt z obecnych nas sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie założenia Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego w Drawsku 
Pomorskim. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VI/38/2019 w sprawie założenia Liceum Ogólnokształcącego 
Specjalnego w Drawsku Pomorskim. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Powiat Drawski oraz 
trybu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że nowelizacja 

ustawy o finansowaniu zadań oświatowych wprowadziła od 1 września 2019 zasady 
odrębnego rozliczania dotacji przyznanych niepublicznym szkołom lub placówkom. 
Na uczniów lub wychowanków posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia 
specjalnego bądź uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych. Projekt 
dostosowuje dotychczas obowiązujące zasady przyznawania i rozliczania dotacji do 
obecnego brzmienia w/w ustawy.    

 
Na tym Pani Naczelnik I. Krężołek zakończyła swoją wypowiedz.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
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Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 
niepublicznych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Powiat 
Drawski oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.   

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VI/39/2019 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
szkół i placówek niepublicznych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby 
prawne inne niż Powiat Drawski oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania.   

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Katarzynę Getkę – 
Sekretarza Powiatu.  

 
Głos zabrała Pani Sekretarz K. Getka, która przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu Drawskiego o konieczności 
modernizacji drogi wojewódzkiej nr 163 Kołobrzeg -  Wałcz oraz kieruje prośbę do 
Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego i Dyrektora Zachodniopomorskiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich o podjęcie działań w tym zakresie ze względu na 
zwiększenie bezpieczeństwa użytkowników, których liczba w okresie letnim jest 
najwyższa ze wszystkich dróg Powiatu Drawskiego. 

 
Na tym Pani Sekretarz zakończyła swoją wypowiedz.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
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Głos zabrał Pan Radny C. Turczyk, który przypomniał, że droga 163 Czaplinek 
– Połczyn miała być przebudowywana w poprzedniej kadencji, lecz niestety wypadła  
z planów Urzędu Marszałkowskiego.  

 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że 

przetarg na ten odcinek miał dojść do skutku w I kwartale, lecz niestety do dnia 
dzisiejszego nie ogłoszono żadnego przetargu dla tej drogi wojewódzkiej, dlatego 
podjęto działania mając zwrócić uwagę Zarządu Województwa, a dla Powiatu 
Drawskiego otrzymanie rzetelnej informacji kiedy, w jakich etapach nastąpi 
modernizacja tego odcinka.  

 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który uzupełniając informacje powiedział, że 

Marszałek Województwa zapewniał o realizacji modernizacji tej drogi w 2019 roku, 
lecz niestety w projekcie budżetu Województwa Zachodniopomorskiego tej inwestycji 
nie uwzględniono, dlatego należy lobbować i naciskać, aby ta przebudowa ruszyła 
jeszcze w tym roku, gdyż stan techniczny drogi jest fatalny.  

 
Pan Radny C. Turczyk poprosił o sprecyzowanie informacji, czy dokumentacja 

projektowa dla tej drogi została już opracowana.  
 
Pan Radny Z. Dudor odpowiedział, że dokumentacja projektowa została 

wykonana, lecz został wyłączony około 4 km odcinek z 27 km ze względu na wysokie 
koszty realizacji i trudności techniczne.  

 
Pan Radny C. Turczyk wnioskował o wzmocnienie apelu do Marszałka 

Województwa w związku ze znacznym zaawansowaniem prac. 
 
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że wystosowane do Marszałka 

Województwa  stanowisko Rady Powiatu jest na dzień dzisiejszy właściwe, gdyż 
formuła grzecznościowa spowoduje dużo lepszy efekt finalny.    

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, również o fatalnym stanie dróg 

między Drawskiem, a Połczynem i Świdwinem.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu Drawskiego.   

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VI/40/2019 w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu 
Drawskiego. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Punkt 14 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 

  
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez Pana Starostę Drawskiego  

S. Cybulę. 
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który uznał, że odpowiedzi na interpelacje 

będą udzielone na piśmie. Natomiast ciągle na sesji poruszane są dwa tematy,  
a mianowicie dotyczące PKS-u Złocieniec i szpitala w Drawsku Pomorskim.  

 
Pan W. Włodarczyk powiedział, że do końca lutego zostanie przeprowadzony 

audyt sprawdzający wysokość należność tej kwoty, ale nie czekając na wynik 
końcowy podpisano aneks do umowy o wypłacenie 150 tysięcy złotych w ramach 
rekompensat. Zagrożenie płynności finansowej PKS–u jest związane z niewpłaceniem 
przez gminę Kalisz Pomorski w kwocie 230 126 złotych z racji niewyrażenia zgody na 
podwyższenie kapitału. Zagrożenie płynności wynika również z finansowaniem 
ostatniej transzy środków unijnych. Kalisz Pomorski zgłosił oficjalnie zbycie 
 7 udziałów z 10, jakie posiada. Przypomniał, że zainteresowane gminy powinny 
również partycypować w rekompensatach. Najważniejsze jest podjęcie rozmów  
o maksymalne wykorzystanie istniejącego taboru i likwidacja autokarów najstarszych. 
Na walnym zgromadzeniu wspólnicy zdecydowali o zbyciu nieruchomości o wartości 
150 tysięcy złotych, a środki pozyskane ze sprzedaży będą zainwestowane w rozwój 
spółki. Kolejna sprawa to zakup nowoczesnego autokaru dla przejazdów 
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zagranicznych z możliwością dofinansowania 50% i więcej. Oprócz gminy Kalisz 
Pomorski wszyscy pozostali udziałowcy wpłacili 1 150 623 złotych i jeżeli nie 
znajdzie się zewnętrzny nabywca dla udziałów to wszyscy udziałowcy będą musieli 
podjąć decyzję o wykupie tych udziałów.  

 
Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski zapytał za co są te rekompensaty  

i poprosił, żeby używać wprost sformułowania, że jest to dopłata do funkcjonowania 
PKS-u.  

Pan W. Włodarczyk odpowiedział, że to sformułowanie rekompensata jest 
używane w ramach uruchomionego programu w Strefie Centralnej, gdyż finansowany 
ze środków unijnych może być jedynie transport lokalny. Zaznaczył, że na niektórych  
trasach nie było pasażerów, dlatego PKS samoistnie zareagował likwidując część 
nierentownych tras.  

 
Glos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że ustawa o publicznym 

transporcie zbiorowym narzuca na powiat obowiązek organizacji transportu 
zbiorowego. W wyniku tej organizacji mogą powstać straty u operatora transportu 
wybieranego w ustawowy sposób, a zamawiający, czyli powiat rekompensuje straty  
z uzgodnionych linii. Ustawa ta chociaż nieobowiązująca pomogła powiatowi 
otrzymanie wsparcia finansowego na miejski transport zbiorowy, a dotyczyło to miast 
powyżej 100 tysięcy mieszkańców, dlatego połączono 3 powiaty, aby wystartować 
 w konkursie na publiczny transport zbiorowy. Marszałek zaznaczył jednak, że należy 
opierać się o przepisy zawarte w tej uchwale. Tym samym powiat skorzystał  
z dofinansowania w wysokości 8 mln na zakup taboru. Natomiast zasięg tych linii jest 
modyfikowalny. 

 
Głos ponownie zabrał Pan W. Włodarczyk, który powiedział, że założona  

w tym programie rekompensata to 3 mln złotych. Zaznaczył, że gminy również 
powinny ponosić koszty rekompensat w sytuacji kiedy dana linia przynosi straty, 
dlatego niezbędne będzie podjęcie rozmów dzięki, którym zostaną rozwiązane 
wszystkie problemy.  

 
Głos zabrał Członek Zarządu Z. Dudor, który zaproponował zakończenie na 

dzień dzisiejszy rozmowy dotyczącej PKS-u i powrocie do tematu po dokonaniu 
audytu i przedstawieniu rocznego sprawozdania z działalności PKS Złocieniec.  

 
Pani Wiceprzewodnicząca B. Głowacka zapytała, dlaczego jedynie w Powiecie 

Drawskim utrzymywane są linie i trasy, a nie jak to wstępnie uzgodniono,  a wynika  
z umowy, że transport miał odbywać się na terenie 3 powiatów.       
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Pan Wicestarosta M. Nagórski w odpowiedzi na interpelację Radnego  
J. Kozłowskiego podtrzymał zasadność obu odpowiedzi, gdyż po pierwsze zmieniona 
zostanie forma współpracy ze Szpitalami Polskimi. Zaproponował Zarządowi Powiatu 
i Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa, że nie będzie umorzeń dzierżawnych. Natomiast 
będzie współpraca i będzie finansowanie, ale z pieniędzy, które zapłaci nam szpital. 
Zmiany będą dotyczyć formy księgowania. 

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zapytał się, czy poprzednia 4-letnia 

formuła była błędna, czy wręcz łamała prawo.  
 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, którego zdaniem 

poprzednia formuła łamała prawo, gdyż środki z tytułu dzierżawy zostały umorzone,  
a spółka realizowała remonty z własnych środków, a tym samym nie odbywały się 
żadne przetargi na środki publiczne, które powinny wpływać z tytułu dzierżawy do 
budżetu powiatu. Niektóre środki do dnia dzisiejszego nie zostały rozliczone. 
Zaznaczył, że środki powinny podwyższać majątek powiatu, a nie spółki. 

 
Wiceprzewodniczący K. Korczyński zasugerował, aby powołać odrębną 

komisję, która przeanalizuje poprzednie i obecne podejście Zarządu Powiatu do 
pomocy szpitalowi w przeprowadzaniu remontów. Uznał, że dopóki nie ma twardych 
dowodów świadczących o łamaniu prawa nie powinno się publicznie wypowiadać 
tego typu sformułowań. Na koniec złożył wniosek formalny o zakończenie tematu.   

 
Na sali narad nieobecni Radni: G. Buczek, Z. Chołuj i Starosta S. Cybula. Stan 

Rady Powiatu wynosi 14 Radnych.  
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad wnioskiem Radnego K. Korczyńskiego w sprawie zamknięcia 
dyskusji dotyczącej formy pomocy dla spółki Szpitale Polskie.    

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  3 głosami „wstrzymujących się” 
przyjęła wniosek Wiceprzewodniczącego Rady K. Korczyńskiego dotyczący 
zamknięcia dyskusji dotyczącej formy pomocy dla spółki Szpitale Polskie.    

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
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Punkt 15 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu otrzymała wniosek Pani Wiceprzewodniczącej 

B. Głowackiej dotyczący planowania prac komisji i posiedzeń sesji Rady Powiatu 
Drawskiego po godz. 16. Przypomniała, że wszystkie komisje na swoich 
posiedzeniach odrzuciły wniosek. 

 
  Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która powiedziała, że uzasadniała swój 
wniosek możliwością uczestnictwa w posiedzeniach Komisji Stałych mieszkańców 
Powiatu Drawskiego, a także wykonywaniem obowiązków zawodowych. 
 
Treść wniosku Radnej B. Głowackiej stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 Pan Radny K. Korczyński przypomniał, że to indywidualne podejście każdego 
Przewodniczącego i członków Komisji do ustalenia godzin odbywania się posiedzeń, 
lecz najistotniejszą kwestią, która zaważyła nad odrzuceniem wniosku było 
poszanowanie godziny pracy pracowników Starostwa, dlatego dobrze działającą 
praktyką było, aby posiedzenia Komisji Stałych odbywały się w godzinach pracy 
urzędu. Nadmienił, również, że pracodawca ma obowiązek respektowania zapisów 
rozporządzenia, które daje podstawę do zwolnienia i uzasadnionej nieobecności 
pracownika.   
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad wnioskiem Radnej B. Głowackiej dot. planowania prac komisji  
i posiedzeń sesji Rady Powiatu Drawskiego po godz. 16.     

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
  1 głosem „za” przy 
12 głosach „przeciw” i 
  1 głosem „wstrzymującym się” 
odrzuciła wniosek Wiceprzewodniczącej Rady B. Głowackiej w sprawie planowania 
prac komisji i posiedzeń sesji Rady Powiatu Drawskiego po godzinie 16. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
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Punkt 16 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:45 zamknęła VI sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 

 
 
 

    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Barbara Kotwica                                             Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 
 


